



INTERNATIONAL  
YOUTH CONTEST AND AWARD  
6TH EDITION 2025

the  
water  
we  
want!



THE YOUTH PRIZE CONTEST THE WATER WE WANT AIMS AT ENGAGING YOUNG PEOPLE AS NARRATORS OF OUR CULTURAL AND NATURAL WATER HERITAGE AND STORYTELLERS OF OUR LIQUID FUTURES.

## WELCOME TO THE WATER WE WANT YOUTH GALLERY

In 2025, CMW partnered with the Global Network of Water Museums (WAMU-NET) to join The Water We Want, an international youth contest celebrating water heritage and sustainability.

Our Education Director coordinated a pilot project with schools in Lafontaine, Penetanguishene, and Nunavut, providing students with water-themed materials and inviting them to express their views creatively.

The artworks you see—paintings, drawings, and an original classroom song—reflect young Canadians' vision for a sustainable water future. This contest empowers youth as storytellers and stewards of water.

We invite you to reflect and be inspired by water through the eyes of the next generation.



## BIENVENUE À L'EXPOSITION JEUNESSE "THE WATER WE WANT"

En 2025, le CMW s'est associé au Réseau mondial des musées de l'eau (WAMU-NET) pour participer à The Water We Want, un concours international jeunesse célébrant le patrimoine et la durabilité de l'eau.

Notre directrice de l'éducation a coordonné un projet pilote avec des écoles à Lafontaine, Penetanguishene et au Nunavut, offrant aux élèves des supports sur le thème de l'eau et les invitant à exprimer leur vision de façon créative.

Les œuvres présentées — peintures, dessins et une chanson originale — reflètent la vision des jeunes Canadiens pour un avenir durable de l'eau. Ce concours donne aux jeunes le rôle de conteurs et de gardiens de l'eau.

Nous vous invitons à réfléchir et à découvrir l'eau à travers les yeux de la prochaine génération.



